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Overstap minder- naar meerderjarigheid  -  Persoonsvolgend budget (PVB) na jeugdhulp

Het PVB na jeugdhulp is een budget dat, onder voorwaarden, sneller ter beschikking 
gesteld kan worden aan jongvolwassenen die minderjarigenondersteuning krijgen van het 
Vlaams Agentschap voor Personen met een Handicap (VAPH) of van een centrum voor 
ernstige gedrags- en emotionele stoornissen (GES+-voorziening). De voorwaarden om in 
aanmerking te komen voor een PVB na jeugdhulp zijn verschillend naargelang de jongere 
gebruikmaakt van een persoonlijkeassistentiebudget (PAB) of ondersteuning krijgt van een 
multifunctioneel centrum (MFC) of van een GES+-voorziening.

De budgethoogte van het PVB na jeugdhulp wordt voor jongeren die een MFC of GES+-
voorziening verlaten, bepaald door:

- de ondersteuning die de jongere gedurende 2 jaar voorafgaand aan de 
terbeschikkingstelling van het PVB na jeugdhulp van het centrum heeft gekregen;

- de resultaten van de afname van het zorgzwaarte-instrument, vermeld in het 
multidisciplinair verslag (module B);

- het budget dat resulteert uit de aanvraagprocedure voor een PVB.

Wanneer de budgetcategorie die deze jongeren kregen toegewezen in de beslissing hoger 
ligt dan het budget na jeugdhulp, dan blijft de vraag naar dat hogere budget (de 
meervraag) ingedeeld in de toegewezen prioriteitengroep. Als de budgetcategorie, die 
werd toegewezen in de beslissing, gelijk is of lager dan het budget na jeugdhulp, dan krijgt 
de jongere de toegewezen budgetcategorie ter beschikking gesteld.

Om het budget voor jongeren die een PAB kregen te berekenen, vertrekt het VAPH vanuit 
de hoogte van dat PAB. Daarnaast wordt er gekeken naar de budgetcategorie die de 
jongere werd toegewezen na het doorlopen van de aanvraagprocedure voor een PVB.

Als de budgetcategorie die werd toegewezen in de beslissing hoger is dan het PAB, dan 
blijft de vraag naar dit hogere budget (de meervraag) ingedeeld in de toegewezen 
prioriteitengroep. Als de budgetcategorie die werd toegewezen in de beslissing gelijk is aan 
of lager dan het PAB, dan krijgt de jongere de toegewezen budgetcategorie ter beschikking 
gesteld. 

1. Hoeveel jongeren die een MFC verlieten in 2018 kregen een lagere budgetcategorie na 
jeugdhulp toegewezen? Hoeveel kregen een hogere budgetcategorie toegewezen en 
moesten hier dus een meervraag voor indienen? Van hoeveel jongeren bleef de 
budgetcategorie hetzelfde? Graag ook deze cijfers voor de jaren 2019 en 2020 
opgedeeld per jaar.

2. Hoeveel jongeren die in 2018 een MFC verlieten, dienden effectief een meervraag in? 
Hoeveel van hen kwamen terecht in prioriteitengroep 1? Hoeveel in prioriteitengroep 



2? En hoeveel in prioriteitengroep 3? Graag ook deze cijfers voor de jaren 2019 en 
2020 opgedeeld per jaar.

3. Hoeveel jongeren die als minderjarige een PAB kregen, kregen in 2018 een lagere 
budgetcategorie dan het PAB toegewezen? Hoeveel kregen een hogere 
budgetcategorie toegewezen en moesten hier dus een meervraag voor indienen? Van 
hoeveel jongeren bleef de budgetcategorie hetzelfde? Graag ook deze cijfers voor de 
jaren 2019 en 2020 opgedeeld per jaar.

4. Hoeveel van de jongeren die in 2018 een PVB na jeugdhulp kregen doordat ze als 
minderjarige een PAB hadden, dienden effectief een meervraag in? Hoeveel van hen 
kwamen terecht in prioriteitengroep 1? Hoeveel in prioriteitengroep 2? En hoeveel in 
prioriteitengroep 3? Graag ook deze cijfers voor de jaren 2019 en 2020 opgedeeld per 
jaar.

5. Naast jongeren die een PVB na jeugdhulp krijgen, zijn er ook heel wat jongeren die 
thuis opgroeien zonder VAPH-ondersteuning. Deze jongeren konden als minderjarige 
geen beroep doen op een MFC of op een PAB, waardoor ze ook geen beroep kunnen 
doen op een PVB na jeugdhulp als ze de overstap van minder- naar meerderjarigheid 
maken. 

Kan de minister een overzicht geven van het aantal schoolverlaters dat geen beroep 
kon doen op een PVB na jeugdhulp in 2018. Graag hierbij een opdeling per leeftijd van 
deze schoolverlaters van 18 tot en met 25 jaar. Over hoeveel jongeren ging het in 
2019? En hoeveel in 2020?

6. Hoeveel van de schoolverlaters uit deelvraag vijf die als minderjarigen geen VAPH-
ondersteuning kregen, dienden in 2018 effectief een aanvraag in voor een 
persoonsvolgend budget? Graag hierbij een opdeling per leeftijd van deze 
schoolverlaters van 18 tot en met 25 jaar. Over hoeveel jongeren ging het in 2019? 
En in 2020?



WOUTER BEKE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID, GEZIN EN ARMOEDEBESTRIJDING

ANTWOORD
op vraag nr. 473 van 24 maart 2022
van TINE VAN DER VLOET

1.

Aantal 
terbeschikkingstellingen 
PVB na jeugdhulp MFC

Aantal in prioriteitengroepen op 31/12/20xx 
met een meervraag t.o.v. PVB na jeugdhulp 
MFC die een TBS kregen i.k.v. PVB na 
jeugdhulp MFC in 20xx

2018 510 275

2019 583 326

2020 404 217

2.

Aantal op prioriteitenlijst op 31/12/20xx met een meervraag t.o.v. PVB 
na jeugdhulp MFC die een TBS kregen i.k.v. PVB na jeugdhulp MFC in 
20xx

Prioriteit EEN TWEE DRIE TOTAAL

2018 78 158 39 275

2019 82 180 64 326

2020 57 111 49 217

3.

Aantal 
terbeschikkingstellingen 
PVB na jeugdhulp PAB

Aantal in prioriteitengroepen op 31/12/20xx 
met een meervraag t.o.v. PVB na jeugdhulp 
PAB die een TBS kregen i.k.v. PVB na jeugdhulp 
PAB in 20xx

2018 10 <5

2019 66 50

2020 116 94



4.

Aantal in prioriteitengroepen op 31/12/20xx met een meervraag t.o.v. 
PVB na jeugdhulp PAB die een TBS kregen i.k.v. PVB na jeugdhulp PAB 
in 20xx

prioriteit EEN TWEE DRIE TOTAAL

2018 <5 <5 <5 <5

2019 11 28 11 50

2020 17 40 37 94

5. Er bestaat geen koppeling van data van het departement onderwijs over de 
schoolverlaters enerzijds en de databanken bij het VAPH. Een dergelijke datakoppeling 
kan, gelet op de GDPR-wetgeving, ook niet in kader van deze schriftelijke vraag tot 
stand gebracht worden. Er zijn zodoende geen gegevens voorhanden om op deze vraag 
te kunnen antwoorden.

6. Gelet op het antwoord op vraag 5, is het ook voor deze vraag niet mogelijk om de 
doelgroep af te bakenen. Ook hier ontbreken zodoende de gegevens om op deze vraag 
te kunnen antwoorden.


